
Παρουσίαση Κοινής Εκστρατείας με το ΥΠΕΞ Για το Παγκόσμιο Πρόβλημα των Προσφύγων

Στοά του βιβλίου, Αθήνα - 13 Ιουλίου, 13.00

Κυρία Υπουργέ, Κύριοι Πρέσβεις, Κυρίες και Κύριοι, Αγαπητοί φίλοι,

Με μεγάλη τιμή και χαρά σας καλωσορίζουμε και σας ευχαριστούμε που είσαστε σήμερα μαζί 
μας  στην  παρουσίαση  της  Κοινής  μας  Εκστρατείας  με  το  Υπουργείο  Εξωτερικών  για  το 
Παγκόσμιο ζήτημα των Προσφύγων με τίτλο: «Δεν είναι θέαμα. Είναι θέμα… Θέμα ανθρωπιάς!

Με την ευκαιρία  αυτή,  κυρία Υπουργέ θα θέλαμε  να σας  ευχαριστήσουμε  θερμά για  την 
ευαισθησία σας στα θέματα των προσφύγων, την οποία έχετε δείξει πολλές φορές  και για τη 
μακροχρόνια στήριξή σας στο έργο μας.

Κυρίες και κύριοι,

Η ιδέα μιας εκστρατείας για την παγκόσμια διάσταση που προσφυγικού ζητήματος ξεκίνησε το 
2007 και παρουσιάζεται σήμερα με την ευκαιρία της Παγκόσμιας Ημέρας των Προσφύγων που 
ήταν στις 20 Ιουνίου.

Γιατί μια εκστρατεία για το παγκόσμιο ζήτημα των προσφύγων;

Οι πρόσφυγες είναι από τους πιο ευάλωτους ανθρώπους στη γη οι  οποίοι  έχουν χάσει τα 
πάντα.   Είναι  το  αποτέλεσμα του ταραγμένου κόσμου μας.     Τη  φετινή  χρονιά   έχουν 
προστεθεί και νέοι εκτοπισμοί.  Για παράδειγμα, στο Πακιστάν, σχεδόν 2 εκατομμύρια άντρες, 
γυναίκες και παιδιά έχουν εκτοπισθεί από συγκρούσεις που συνεχίζονται μεταξύ κυβερνητικών 
δυνάμεων και ανταρτών.  Ένας ξεριζωμός που χαρακτηρίζεται ως η μεγαλύτερη πρόκληση 
από την κρίση της Ρουάντα στα μέσα του 1990.  

Το προσφυγικό πρόβλημα είναι μια ευθύνη της διεθνούς κοινότητας στο σύνολό της.   Όμως 
αυτή τη στιγμή το 80 τις εκατό των εκατομμυρίων ξεριζωμένων στον κόσμο βρίσκονται σε 
αναπτυσσόμενες χώρες.   Χώρες φτωχές που δεν έχουν τα μέσα για να επιληφθούν. 

«Φαίνεται ότι η γενναιοδωρία και ο πλούτος δεν συμβαδίζουν», είπε ο Αντώνιο Γκουτέρρες 
πρόσφατα στις Ηνωμένες Πολιτείες όπου βρέθηκε για την Παγκόσμια Ημέρα Προσφύγων.  

Ο  κ.  Γκουτέρρες  εξέφρασε  επίσης  την  ανησυχία  του  για  την  οικονομική  κατάσταση  των 
ανθρωπιστικών οργανώσεων  λέγοντας ότι χρειάζεται μεγαλύτερη στήριξη από τις δωρήτριες 
χώρες,  προσθέτοντας  ότι  τα  χρήματα  που  χρειάζονται  για  να  σωθούν  άνθρωποι  είναι 
λιγότερα από αυτά που χρειάζονται για να σωθούν τράπεζες.  

Η Ύπατη Αρμοστεία που στηρίζεται  σχεδόν αποκλειστικά σε εθελοντικές εισφορές κρατών 
μελών και ιδιωτών, πρόσφατα διεξήγαγε μια έρευνα που έδειξε ότι  για το 30 τις εκατό των 
ξεριζωμένων στον κόσμο δεν ικανοποιούνται ακόμα και οι πιο βασικές τους ανάγκες, δηλαδή 
νερό, τροφή, στέγη, ιατρική φροντίδα, βασικά είδη υγιεινής και προστασία. 

Κάποιοι από αυτούς τους ξεριζωμένους, μαζί με κάποιους άλλους που σπρώχνει η φτώχια και 
η πείνα, φθάνουν και στις χώρες της ΕΕ.  Πολλοί έρχονται και στη χώρα μας.  Θεωρούμε 
λοιπόν ότι η εκστρατεία αυτή είναι επίκαιρη όσο ποτέ.

Ο λόγος στην κυρία Μπακογιάννη.

O λόγος στον κύριο Τσαρμπόπουλο.

Τέλος θα ήταν παράλειψη να μην αναφέρω ότι πατέρας της ιδέας για αυτή την εκστρατεία 
είναι ο πρώην ΓΓ του ΥΠΕΞ, ο κ. Θόδωρος Σκυλακάκης και οι αφανείς ήρωες που έφεραν σε 
πέρας αυτή τη προσπάθεια είναι οι κυρίες Χριστίνα Ρουγγέρη από το Υπουργείο Εξωτερικών 
και η Ελισάβετ Ναζλή από την Ύπατη Αρμοστεία.


